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Die blogpos is 'n studie gebaseer op die lering van Piet Uys.

Die Trooster: Hoe die Heilige Gees Ons Ware Vertroosting
Bring

Verstaan die rol van die Heilige Gees as die Trooster en sy betekenis in
ons lewens

Baie welkom aan elke liewe leser en lid van ons geestelike familie. Voordat ons begin, kom ons bid saam:

"Hemelse Vader, ons bring ons dankbaarheid na U toe. Dankie dat U u Seun, Jesus, gestuur het om ons te
versoen met U en om ons nader aan U te bring. Ons prys U vir hierdie groot liefde waarmee U ons omvou.
Ons leef in dankbaarheid, Here. Dankie dat U die Skrywer van hierdie Woord is, en dat U elkeen van ons roep
om dieper te verstaan wat U vir ons wil sê. Heilige Gees, ons dank U dat U die Vader ken, dat U Jesus ken,
en dat U vir ons die waarheid openbaar. Lei ons in wysheid en lig, sodat ons U Woord kan ontvang en daarin
kan groei. Ons bid dit alles in die Naam van Jesus. Amen."

Hierdie gebed stel die toon vir wat ons vandag gaan bespreek oor die rol van die Heilige Gees as die
Trooster. Ons gaan ontdek "Wie is die Trooster" en hoe sy teenwoordigheid ons lewens diep kan beïnvloed.

Wie is die Trooster? 'n Dieper Kyk na die Heilige Gees as ons Leidsman en
Trooster

Die boek van Matteus, veral die Bergpredikasie, bevat ’n versameling van Jesus Christus se leringe, wat
diepgaande insigte oor die koninkryk van God en ons verhouding met Hom bied. Hierdie boek, as deel van

https://youtu.be/aSMfVVVguqo


die Skrif, bring ’n ewige waarheid wat deur God self geïnspireer is. Die temas van Matteus 5, 6, en 7 dek die
essensie van Jesus se boodskap en roep ons op tot ’n lewe van waarheid, liefde, en toewyding aan God.

Wanneer ons probeer om Jesus se leringe te verstaan, besef ons dat die Heilige Gees, as die Trooster, die
ware betekenis aan ons openbaar. In hierdie reeks ondersoeke oor die Bergpredikasie sal ons fokus op "Wie
is die Trooster?" en hoe die Gees ons lei om Jesus se leringe toe te pas in ons lewens. Die Heilige Gees
verstaan die volle bedoeling van Jesus se woorde en gee ons insig om die waarheid ten volle te begryp.

Elke insig wat ons vandag deel, is deels profeties en deels openbarend. Die Heilige Gees stel ons in staat
om verder te kyk as die oppervlak en om dieper in die geheimenisse van God se Woord te delf.

Jesus Praat op die Berg

In Matteus 5:1-2 lees ons dat Jesus op die berg geklim het, waar sy dissipels na Hom toe gekom het. Dit is
opmerklik dat, toe Hy sy mond geopen het, Hy nie net met die dissipels gepraat het nie, maar ook met 'n
skare van mense, insluitend heidene. Hierdie spesifieke lering het diepgaande betekenis, aangesien Jesus
'n duidelike boodskap oor die koninkryk van God aan almal oorgedra het.

Die Woord van Troos en Hoop

Jesus begin sy leringe met die woorde: "Salig is die wat arm van gees is, want aan hulle behoort die
koninkryk van die hemele." Dit is 'n kragtige verklaring wat ons herinner aan die belofte van vertroosting en
hoop. Hy spreek diegene aan wat nie net geestelik arm is nie, maar ook diegene wat hul afhanklikheid van
God erken. Hierdie vers kan gesien word as 'n uitnodiging om ons harte oop te maak vir die Trooster.

Hierdie boodskap kom voor Jesus se kruisiging, begrafnis, en opstanding, wat die belangrikheid daarvan
beklemtoon. Hy berei sy dissipels voor vir die uitdagings wat voorlê, en herinner hulle daaraan dat die
koninkryk van God aan diegene behoort wat met nederigheid en erkenning van hul behoefte aan God nader.

'n Oproep tot Bekering

In hierdie tydperk van lering, het die mense vir jare gewag op 'n profeet. Johannes die Doper het hulle
voorbereid deur die weg te baan vir die Messias. In Johannes 1:29 sê Johannes: "Daar is die Lam van God
wat die sondes van die wêreld wegneem." Jesus se aankoms was die vervulling van die beloftes aan die
mense, maar baie het dit nie erken nie.

Dit is belangrik om te besef dat Jesus nie net 'n boodskap van hoop bring nie, maar ook 'n oproep tot
bekering. Die mense moes hul oë en harte oopmaak om die waarheid van wie Hy is te verstaan, en die
Trooster sou hulle lei in hierdie reis van ontdekking. Die Bergpredikasie is dus nie net 'n onderrig nie, maar 'n
uitnodiging om te deel in die koninkryk van God.

Salig is die wat Arm van Gees is

In Matteus 5:3 begin Jesus met die kragtige verklaring: "Salig is die wat arm van gees is, want aan hulle
behoort die koninkryk van die hemele." Hierdie vers is van kardinale belang en spreek 'n diep waarheid aan.
Om "arm van gees" te wees, beteken om 'n nederige en afhanklike houding teenoor God te hê. Dit is 'n
erkenning van ons geestelike behoeftes en 'n besef dat ons nie op ons eie kan staatmaak nie.

'n Boodskap van Hoop

Diegene wat daar op die berg gesit het, het na Jesus geluister en hulle het die hoop gekry dat, alhoewel
hulle geestelik arm is, daar 'n plek vir hulle in die koninkryk van God is. Jesus se woorde het hulle getroos en



aangemoedig om te besef dat hulle nie alleen is nie, en dat hulle wel 'n belangrike rol speel in die plan van
God.

Jesus se Doel met die Wet

Jesus se leringe in Matteus 5, 6 en 7 is nie net 'n eenvoudige uiteensetting van die wet nie, maar eerder 'n
poging om die mense se hartsbehoeftes aan te spreek. Hy wil hulle help om te verstaan dat die wet nie net
'n stel reëls is nie, maar 'n gids om hulle nader aan God te bring. Hierdie lering is 'n uitnodiging om die wet in
'n nuwe lig te sien, en dit te gebruik om 'n behoefte aan die Messias te erken.

Die Vader se Wil

Die primêre doel van Jesus se bediening is om die wil van die Vader te verheerlik. Hy is daar om die hart van
God aan die mense te openbaar en om hulle te help om hul geestelike armoede te erken. Deur hierdie lering,
wys Jesus dat die koninkryk van God oop is vir diegene wat hul afhanklikheid van Hom erken. Die rykdom
van die koninkryk behoort aan diegene wat bereid is om te kom in nederigheid en met 'n oop hart.

Hierdie beginsels is nie net vir die mense van daardie tyd nie, maar is ook 'n uitroep tot elkeen van ons
vandag. Salig is die wat arm van gees is, want aan hulle behoort die koninkryk van die hemele. Dit herinner
ons daaraan dat ons altyd op God se genade moet vertrou, en dat ons met 'n nederige hart na Hom moet
kom.

Wat is die Koninkryk wat aan ons Behoort?

Jesus se uitspraak dat "aan julle behoort die koninkryk" is nie net 'n belofte nie, maar 'n diepgaande
verklaring van wat die koninkryk van God werklik is. Soos in Romeine 14:17 gesê word, is die koninkryk van
God nie 'n kwessie van spys of drank nie, maar eerder 'n staat van geregtigheid, vrede en blydskap in die
Heilige Gees. Dit beteken dat die koninkryk nie beperk is tot materiële dinge of aardse genot nie, maar
eerder 'n innerlike transformasie van ons lewens en harte impliseer.

Geloof en Verlossing

Wanneer ons ons armoede van gees besef, begin ons die behoefte aan 'n Verlosser te herken. Dit is die
eerste stap om die koninkryk van God in ons lewens te ervaar. Jesus het gekom om diegene te verlos wat
hul afhanklikheid van Hom erken. In Kolossense 1:13 word dit duidelik dat ons verlos is uit die mag van die
duisternis en oorgedra is na die koninkryk van die Seun van Sy liefde. Hierdie oorgang is nie net 'n
verandering van plek nie, maar 'n geestelike bevryding van die kettings van sonde en dood.

Die Rykdom van die Gees

Jesus se leringe in die Bergpredikasie wys daarop dat, terwyl ons arm van gees is, ons ook kan ryk word in
die gees. Dit beteken dat ons, deur die erkenning van ons behoeftes, die genade en rykdom van God kan
ontvang. God wil nie hê dat ons in armoede moet bly nie; Hy wil hê ons moet geestelik voorspoedig wees.
Die erkenning van ons armoede is die deur na 'n diepere verhouding met God, waar ons die vreugde, vrede
en blydskap in die Heilige Gees kan ervaar.

Die Belofte van die Koninkryk

Jesus se woorde aan die mense van sy tyd is ook relevant vir ons vandag. Die koninkryk van God is 'n plek
van aanvaarding en genade, waar ons, wanneer ons ons armoede van gees erken, deel kan wees van 'n
groter werk. Dit herinner ons dat ons nie op ons eie sterkte kan staatmaak nie, maar dat ons in ons
swakheid op God se krag moet vertrou. Salig is die wat arm van gees is, want aan hulle behoort die



koninkryk van die hemele. Hierdie belofte is 'n aanmoediging aan almal wat hunker na 'n opregte, lewendige
verhouding met God.

Daarom Sal Hulle Ryk Word in die Gees

Die begrip dat ons as gelowiges ryk kan wees in die gees, is 'n kernpunt in die leer van die Nuwe Testament.
In Efesiërs 1:3 lees ons dat God die Vader ons geseën het met alle geestelike seëninge in die hemele in
Christus. Hierdie verse bevestig dat ons nie meer arm van gees hoef te wees nie, omdat ons toegang het tot
die volle rykdom wat in Christus beskikbaar is.

Geestelike Seëninge in Christus

Die geestelike seëninge wat ons in Christus ontvang, sluit in:

● Verlosing: Ons is vrygemaak van sonde en die gevolge daarvan.
● Lewe: Efesiërs 2:1 herinner ons dat ons lewendig gemaak is, selfs al was ons eens dood deur ons

misdade en sondes. Dit is 'n kragtige herinnering dat ons 'n nuwe lewe het in Christus.
● Hulp en begeleiding: Die Heilige Gees is gegee om ons te lei en te versterk in ons geestelike wandel.

Die Gevolge van Verlossing

Die besef dat ons lewend gemaak is deur God se genade, roep ons om nie meer in ons vorige toestand van
armoede te leef nie. Ons het nie net die verantwoordelikheid om ons seëninge te geniet nie, maar ook om te
leef in die bewustheid van wat Jesus vir ons gedoen het. Romeine 7:24-25 herinner ons aan die stryd teen
die sonde, waar Paulus sê: "Ek ellendige mens! Wie sal my verlos van hierdie liggaam van die dood? Maar
dank aan God deur Jesus Christus ons Here!" Dit is deur Christus dat ons bevryding en rykdom in die gees
ervaar.

Dubbelhartigheid en die Nuwe Lewe

Die uitdaging wat ons as gelowiges in die gesig staar, is om nie dubbelhartig te wees nie. As ons weet wat
Jesus vir ons gedoen het, behoort ons in die lig van hierdie waarheid te leef. Ons kan nie 'n houding van
armoede aanneem wanneer ons geseën is met so 'n groot rykdom nie. Die geestelike seëninge wat ons
ontvang het, herinner ons aan ons identiteit in Christus. Ons is nie meer arm van gees nie, maar ryk in die
gees, en ons moet ons lewe ooreenstem met hierdie werklikheid.

Leef in Rykdom

Deur ons geloof in Christus kan ons die volle rykdom van die koninkryk van God ervaar. Dit beteken dat ons
nie net ons eie behoeftes moet erken nie, maar ook die behoeftes van ander. As ons ryk is in die gees, roep
dit ons op om daartoe by te dra dat ander ook die genade en liefde van God kan ervaar. Ons is geroep om
die goeie nuus van Jesus Christus aan ander te verkondig, sodat hulle ook kan deel wees van die koninkryk
wat aan ons behoort.

Ons is Ryk in die Gees

Die konsep van rykdom in die gees is diep verweef in die evangelie van Jesus Christus. In Romeine 7:24-25
skryf Paulus oor die stryd teen die sonde, en hoe hy 'n ellendige mens voel. Hy erken sy swakheid, maar
vind sy verlossing in Jesus Christus. Dit is 'n belangrike stap om te besef dat, hoewel ons ons armoede kan
erken, ons nie langer in daardie armoede hoef te bly nie.



Die Verlossing deur Jesus

Jesus het diegene wat dikwels regverdig deur wetsonderhouding gesien het, uitgedaag om te erken dat
hulle arm van gees is. Fariseërs en skrifgeleerdes het hul regverdigheid gebou op hul eie pogings, soos
Paulus dit in Filippense 3 beskryf. Maar wanneer Jesus sy teenwoordigheid in hul lewens gebring het, het
hulle besef dat hulle werklik arm was. Paulus sê dat hy, toe hy Christus ontmoet het, verstaan het dat hy
naak en blind was, maar deur Jesus se genade het hy sy ware rykdom ontdek.

Wanneer ons die koninkryk van die hemele ontvang, ontvang ons geregtigheid, vrede en blydskap in die
Heilige Gees. In 2 Korinthiërs 8:9 herinner Paulus ons aan die genade van Jesus: "Alhoewel hy ryk was, ter
wille van julle arm geword het, sodat julle deur sy armoede ryk kan word." Hierdie rykdom kom nie van ons
eie pogings nie, maar van wat Jesus vir ons gedoen het. Ons is nie meer arm van gees nie; ons het toegang
tot 'n rykdom wat ons nie kan verstaan nie, maar wat ons elke dag kan ervaar.

'n Nuwe Skepping in Christus

Die boodskap van die evangelie is dat ons in Christus 'n nuwe skepping is. 2 Korinthiërs 5:17 sê: "Daarom is
iemand in Christus, is hy 'n nuwe skepsel." Hierdie nuwe identiteit kom met geestelike seëninge en 'n nuwe
lewe. As 'n gelowige is jy nie meer arm van gees nie, maar jy is geseënd met alle geestelike seëninge in die
hemele.

Die Heilige Gees, wat aan ons gegee is, bevestig ons rykdom. Johannes 3:6 herinner ons dat "wat uit die
gees gebore is, is gees." God is Gees, en ons aanbid Hom in gees en waarheid. Die Heilige Gees werk binne
ons om ons te lei, ons te versterk, en ons te herinner aan ons ware identiteit in Christus.

As jy as 'n Christen voel dat jy arm van gees is, is dit 'n teken dat jy die volle omvang van die evangelie nog
nie verstaan nie. Die goeie nuus is dat ons nie meer in ons armoede hoef te leef nie. Deur Jesus se
opstanding en die gave van die Heilige Gees, het ons toegang tot die koninkryk van God en al die seëninge
wat daarmee gepaard gaan.

'n Lewe in die Koninkryk

As jy besef dat jy ryk is in die gees, kan jy die koninkryk van God in jou lewe manifesteer. Jesus sê in
Matteus 6 dat ons die koninkryk van God en sy geregtigheid moet soek. Dit beteken dat ons nie meer in ons
armoede hoef te bly nie, maar dat ons moet leef as mense wat ryk is in die gees, met die
verantwoordelikheid om ander te dien en die goeie nuus van Jesus te versprei.

Salig is die wat Treur

In Matteus 5:4 sê Jesus: "Salig is dié wat treur, want hulle sal vertroos word." Hierdie aanhaling is nie net 'n
verklaring nie, maar 'n diep geestelike waarheid wat ons herinner aan die plek van hartseer in ons lewens as
gelowiges. Dit kan dalk vreemd klink om te sê dat iemand wat treur, geseënd is. Hoe kan hartseer en
seëninge hand aan hand gaan?

Wanneer ons die woord "treur" hoor, kan ons dit dikwels associeer met verlies, pyn, of 'n gevoel van
alleenheid. Tog, Jesus se verklaring is 'n uitnodiging om dieper te kyk na ons menslike ervaring. Hartseer is
nie net 'n emosie nie; dit is 'n plek van erkenning en nederigheid. Dit is die erkenning dat ons 'n verlosser
nodig het. Soos Paulus in Romeine 7:24-25 uitroep: "Ek ellendige mens! Wie sal my verlos van die liggaam
van hierdie dood?" Hierdie uitroep is 'n bewussyn van ons swakheid en die behoefte aan genade.



Die Vertroosting van God

Die belofte wat Jesus gee is dat dié wat treur, vertroosting sal ontvang. Hierdie vertroosting kom nie van die
wêreld nie, maar van God self. Dit is 'n geestelike vertroosting wat ons herinner dat ons nie alleen is nie,
selfs in ons diepste pyn. God is naby aan diegene wat gebroke van hart is (Psalm 34:18). Hy bied nie net
troos nie, maar Hy kom ook met genade en herstel.

Om te treur kan ook 'n geestelike proses wees. Dit dwing ons om na binne te kyk en ons ware toestand te
erken. In ons treur, kan ons ons sonde en tekortkominge voor God bring, en dit is waar ware verandering
begin. Wanneer ons ons seergemaakte hart voor God uitstort, maak ons ruimte vir sy genade om in ons
lewens te werk. Jesus sê vir ons dat hierdie hartseer ons kan lei na 'n plek van vertroosting.

Die treur is 'n stap op die pad na herstel. Wanneer ons ons sonde erken, bring dit ons nader aan ons
verlosser. Deur ons gebrokeheid aan God te bring, vind ons vertroosting in sy teenwoordigheid. Die seën is
dat hierdie vertroosting nie oppervlakkig is nie, maar diep en transformerend. Dit hernu ons gees en help
ons om die wêreld en onsself in 'n nuwe lig te sien.

'n Lewe van Seën

Diegene wat treur, is geseënd omdat hulle die pad van God se genade volg. Die treur kan ons lei na 'n dieper
verhouding met God en 'n beter begrip van sy liefde en genade. Hierdie seën beteken nie dat ons geen
hartseer sal ervaar nie, maar dat ons in ons hartseer God se teenwoordigheid en vertroosting kan ervaar.

As jy in 'n tyd van hartseer is, herinner jouself aan die belofte van God. Laat jou treur jou lei na 'n plek van
erkenning en genade. Roep uit soos Paulus, en weet dat jy nie alleen is nie. God is naby, en sy vertroosting
sal jou vul en versterk. Salig is die wat treur, want hulle sal vertroos word.

Die Trooster: Die Heilige Gees

In Johannes 16 openbaar Jesus aan sy dissipels wie die Trooster is – die Heilige Gees. Jesus verduidelik
dat dit vir hulle voordelig is dat Hy weggaan, sodat die Trooster na hulle kan kom. Hierdie Trooster is die
Gees van die Waarheid, wat deur die Vader gestuur word om die gelowiges te lei en te vertroos.

Jesus sê in Johannes 16:7: “Maar Ek sê vir julle die waarheid: Dit is vir julle voordelig dat Ek weggaan; want
as Ek nie weggaan nie, sal die Trooster nie na julle kom nie; maar as Ek weggaan, sal Ek Hom na julle stuur.”
Hierdie woorde toon Jesus se liefdevolle besorgdheid om sy dissipels toe te rus met alles wat hulle nodig
het, selfs wanneer Hy nie meer fisies by hulle is nie.

Die Werk van die Trooster

In Johannes 15:26 noem Jesus die Trooster die Gees van die Waarheid wat van die Vader uitgaan en van
Hom sal getuig. Hierdie Gees bring nie net troos nie, maar help gelowiges om te verstaan wie Jesus is en
wat Hy gedoen het. Die Trooster openbaar die waarheid en versterk die geloof, wat gelowiges in staat stel
om volgens God se wil te lewe.

Hierdie rol van die Trooster is belangrik, want deur die Heilige Gees word gelowiges nie alleen gelaat nie.
Jesus het nie net gekom om vir die mensdom te sterf nie, maar om hulle toegang te gee tot die Heilige
Gees wat ons lei, leer en bemoedig in ons geloofslewe.

Vir elkeen wat hartseer of verlore voel, is die Heilige Gees 'n bron van innerlike krag en vertroosting.
Wanneer Jesus sê dat dit vir ons voordelig is dat Hy weggaan, beteken dit dat die Heilige Gees ons nou kan
vervul en lei in ons alledaagse lewens. Hierdie Trooster bied nie net emosionele troos nie, maar geestelike
insig, wysheid en die krag om die uitdagings van die lewe te oorkom.



Soos Jesus dit verduidelik, is die Trooster altyd daar om ons nader aan God te bring en ons te herinner aan
die waarheid van die evangelie. Hierdie blywende teenwoordigheid van die Heilige Gees herinner ons
daaraan dat ons nooit alleen is nie; ons het 'n ewige Trooster en gids, wat ons pad verlig en ons geestelike
lewe verryk.

Die Heilige Gees as Trooster

Jesus beloof sy dissipels dat Hy vir hulle 'n ander Trooster sal stuur wat by hulle sal bly tot in ewigheid.
Hierdie Trooster, die Heilige Gees, sou kom om hulle te vul en hulle innerlik te versterk, sodat hulle God se
krag kon ervaar en Sy getuies kon wees. Jesus wys hierop dat, alhoewel die dissipels en die gelowiges
hartseer en swaarkry mag beleef, die Heilige Gees altyd teenwoordig sal wees om hulle te vertroos en te
versterk.

In Johannes 14:16 sê Jesus: “En Ek sal die Vader bid, en Hy sal julle 'n ander Trooster gee om by julle te bly
tot in ewigheid.” Hierdie ewige teenwoordigheid van die Heilige Gees beteken dat gelowiges nie alleen hoef
te wees in hulle beproewinge en hartseer nie. Jesus se woorde is 'n troos vir almal wat treur, omdat Hy
belowe dat hulle deur die Heilige Gees vertroos sal word.

Voor die Heilige Gees uitgestort is, het die dissipels 'n tyd van hartseer en verwarring beleef. Maar Jesus
belowe hulle dat die Trooster sou kom, en hulle met blydskap sou vul. Hierdie blydskap is 'n diep vreugde
wat deur die Heilige Gees gegee word, wat gelowiges in staat stel om vreugdevol te lewe te midde van
uitdagings en hartseer.

Jesus verduidelik dat die dissipels nie meer sal treur soos voorheen nie, omdat hulle nou die Heilige Gees
sou ontvang. Hierdie Heilige Gees bring 'n blywende troos wat alle aardse bekommernisse oortref en 'n
blydskap gee wat onwankelbaar is. Soos Paulus ook skryf, die blydskap en vrede van die Heilige Gees
vervul ons harte en lei ons in 'n lewe van oorwinning en hoop.

Hierdie blywende teenwoordigheid van die Trooster is die vervulling van Jesus se belofte dat hulle wat treur,
vertroos sal word.

Die Belangrikheid van die Trooster

Die Trooster, die Heilige Gees, speel 'n onmisbare rol in die lewe van 'n gelowige. In Handelinge 19 sien ons
hoe Paulus dissipels ontmoet wat nog nie die Heilige Gees ontvang het nie, en hy wys vir hulle hoe
noodsaaklik hierdie Trooster is. Die Trooster bring vertroosting en krag in tye van hartseer, vreugde in tye
van swaarkry, en 'n ewige vrede wat ons diepste vrese en bekommernisse oorkom.

In Johannes 20:22, kort nadat Jesus opgestaan het, verskyn Hy aan Sy dissipels en blaas op hulle, sodat
hulle die Heilige Gees ontvang. Hierdie daad simboliseer die nuwe lewe en vertroosting wat die Heilige
Gees aan elke gelowige bring. Jesus se optrede om persoonlik vir Petrus aan te spreek, wys hoe Hy Petrus
wou vertroos ná sy verloëning. Jesus wys sy deernis en liefde deur vir Maria te sê om Petrus spesifiek te
gaan roep, wat 'n herinnering is dat die Trooster na ons toe kom selfs wanneer ons voel ons het gefaal.

Wanneer ons treur, kan ons vertroosting vind deur die Heilige Gees, wat ons innerlike seer kan omvorm in
vreugde en hoop. Hierdie blywende teenwoordigheid van die Heilige Gees help ons om te groei van arm in
gees na ryk in gees, van trane na vreugde. Jesus het die Trooster belowe sodat ons nie alleen sou wees nie
en Hy herinner ons daaraan dat, deur die Heilige Gees, ons die volle koninkryk van God kan beleef.

Mag hierdie bemoediging jou inspireer om die vertroosting en vreugde wat die Heilige Gees bring, ten volle
te omhels en toe te laat in jou lewe.



Dankie vir jou volgehoue ondersteuning! Ons waardeer jou likes, volg en retweets op Facebook,
Twitter en LinkedIn. Deel asseblief hierdie pos met vriende en familie.
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